
ΕΡΩΤΗΣΗ

Αθήνα 24/04/2020

Του Κυριάκου Βελόπουλου, Προέδρου Κόμματος, Βουλευτή Λάρισας 

ΠΡΟΣ: Τον κ. Υπουργό Εθνικής Άμυνας

ΘΕΜΑ: «Ανάγκη  απομάκρυνσης  και  αντικατάστασης  προϊόντων  αμιάντου,  από  το
“303 ΠΕΒ” (Προκεχωρηµένο Εργοστάσιο Βάσεως), που εδρεύει στη Λάρισα»

Κύριε  Υπουργέ, 

Σας παραθέτουμε, στη συνέχεια,αντίγραφο κειμένου επιστολής που μας κοινοποιήθηκε από
το «303 Προκεχωρηµένο Εργοστάσιο Βάσεως», που εδρεύει στη Λάρισα, απευθυνόμενη
προς εσάς, η οποία αιτείται την άμεση παρέμβασή σας, προς αποφυγή ενός υγειονομικής
φύσης κινδύνου, που αντιμετωπίζουν οι εκεί εργαζόμενοι:

«Με την  παρούσα  επιστολή  θα  θέλαµε  να  σας  εκφράσουµε  την  ανησυχία  µας,  για  ένα
σοβαρό θέµα που απασχολεί εδώ και χρόνια τους εργαζόμενους στο 303 Προκεχωρηµένο
Εργοστάσιο Βάσεως,  που εδρεύει  στη Λάρισα.  Κατόπιν πρόσφατων δηµοσιευµάτων του
ηλεκτρονικού τύπου, πληροφορηθήκαµε ότι βρίσκεται σε εξέλιξη η χρηµατοδότηση (µέσω
ΕΣΠΑ)  έργων  αποµάκρυνσης,  διαχείρισης  και  αντικατάστασης  προϊόντων  αµιάντου  από
Μονάδες του Στρατού Ξηράς, µε συνολικό προϋπολογισµό 4.473.300,71 €.

Ωστόσο,  µε  έκπληξη  διαπιστώσαµε  ότι,  µε  τη  συγκεκριµένη  χρηµατοδότηση,
χρηµατοδοτούνται έργα µόνο σε Μονάδες της 1ης Στρατιάς, της ΑΣ∆ΕΝ και του ∆΄ ΣΣ, ενώ
απουσιάζει πλήρως η ΑΣ∆ΥΣ, στην οποία υπάγεται το «303 Προκεχωρηµένο Εργοστάσιο
Βάσεως», στις εγκαταστάσεις του οποίου υπάρχουν αµιαντοσκεπές σε 10 κτίρια, συνολικής
στεγασµένης επιφάνειας 10.120 m2 .

Σας  επισηµαίνεται  ότι,  οι  παραπάνω  χώροι  όπου  βρίσκονται  οι  αµιαντοσκεπές,  δεν
αποτελούν βοηθητικούς χώρους (αποθήκες,  υπόστεγα στάθµευσης οχηµάτων κλπ) αλλά
παραγωγικά συνεργεία, στα οποία εργάζονται, καθηµερινά, περί τα 300 άτοµα, Πολιτικό και
Στρατιωτικό Προσωπικό, αλλά και µαθητευόµενοι σχολών ΟΑΕ∆ και ΕΠΑΛ.
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Το  προαναφερθέν  προσωπικό  εργάζεται,  καθηµερινά,  κάτω  από  το  απαγορευµένο  και
καρκινογόνο υλικό, το οποίο, λόγω της παλαιότητάς του, εµφανίζει φθορές (θρυµµατισµό –
ξεφλούδισµα), µε αποτέλεσµα να απελευθερώνονται ίνες αµιάντου, τις οποίες εισπνέει το
προσωπικό, που εργάζεται στα συνεργεία.

Η αντικατάσταση του συνόλου των αµιαντοσκεπών είναι πάγιο αίτηµα, τόσο του Συλλόγου
µας,  όσο  και  των  εκάστοτε  ∆ιοικήσεων  του  Εργοστασίου,  οι  οποίες,  µάλιστα,  έχουν
υποβάλλει,  κατά  καιρούς,  τις  αντίστοιχες  Οικονοµοτεχνικές  µελέτες.  Από  το  2005,  που
απαγορεύτηκε οριστικά η χρήση του αµιάντου, σύµφωνα µε την Ευρωπαϊκή Νοµοθεσία, το
Εργοστάσιο  έχει  δεχθεί  επισκέψεις  και  επιθεωρήσεις  από  τις  εκάστοτε  Στρατιωτικές  και
Πολιτικές Ηγεσίες, οι οποίες διαπίστωναν ιδίοις όµμασι την σοβαρότητα της κατάστασης και
υπόσχονταν την σταδιακή λύση του προβλήµατος. Ωστόσο, η µοναδική παρέµβαση που
πραγµατοποιήθηκε ποτέ, είναι η αλλαγή των αµιαντοσκεπών σε 2 µικρά κτίρια, κατασκευής
1955, η οποία αποπερατώθηκε το 2007 και από τότε, λαµβάνουµε υποσχέσεις και µόνο
υποσχέσεις. Η απραξία τόσων ετών δηµιουργεί έντονες ανησυχίες και εύλογα ερωτήµατα σε
όλους τους Εργαζόμενους, οι οποίοι, πιέζουν για επίλυση του θέµατος, διότι θεωρούν, και
όχι άδικα, ότι κάποιοι, τελικά, δεν σκύβουν στο πρόβληµά τους και τους εµπαίζουν, ειδικά
σήµερα, που υπάρχουν χρηµατοδοτικά εργαλεία, όπως το ΕΣΠΑ, το οποίο αποτελεί µιας
πρώτης τάξεως ευκαιρία για την σταδιακή αλλαγή του συνόλου των αµιαντοσκεπών στο
Εργοστάσιο.

Κατόπιν των παραπάνω, παρακαλούµε για την άµεση παρέµβασή σας, όπως εξετάσετε τη
δυνατότητα,  να  συµπεριληφθεί  και  το  303  ΠΕΒ στις  Μονάδες,  όπου θα  εκτελεσθούν  οι
εργασίες αποµάκρυνσης και αντικατάστασης προϊόντων αµιάντου, καθώς, πληρεί (και µε το
παραπάνω) τις προϋποθέσεις για ένταξη στο πρόγραµµα.

Ας βγάλουµε επιτέλους τον αµίαντο από τους χώρους εργασίας µας. Είµαστε άνθρωπoι.»

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω, 

Ερωτάται ο κ Υπουργός

Προτίθεσθε να μεριμνήσετε κατάλληλα, ούτως ώστε  να συµπεριληφθεί και το «303 ΠΕΒ»
("Προκεχωρηµένο Εργοστάσιο Βάσεως"), που εδρεύει στη Λάρισα, στις Μονάδες όπου θα
εκτελεσθούν οι εργασίες απομάκρυνσης και αντικατάστασης προϊόντων αμιάντου;

Ο ερωτών Βουλευτής

ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ ΚΥΡΙΑΚΟΣ
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